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مرگیوزپلنگها

رمان »یوزپلنگ« نوشته جوزپه تومازی دی لامپه 
دوزا به بیان ساده، یک رمان ادبی تاریخی درباره 
دوران ارباب و رعیتی در سیسیل است. نویسنده 
موردنظر که به خاطر همین اثــر )البته پس از 
مرگش( شــهرت و جوایز ادبی زیادی را کسب 
کرد، خود از نوادگان نجیب زادگان سیسیلی است 
و در این کتاب هم شــرحی از فراز و نشیب های 
خانوادگی خود را به تصویر کشیده است. یوزپلنگ 
پرچم و نماد خاندان پرنس فابرینزیو سالیناست 
که درواقع همان خاندانی است که نویسنده از آن 
برآمده و شخصیت اصلی هم؛ یعنی پرنس سالینا، 
خود نویسنده یا یکی از اجداد اوست. به هرحال 
این رمان که ویسکونتی کارگردان ایتالیایی هم 
در ســال ۱۹۶۳ فیلمی با اقتباس از آن ساخته، 
طی چند ماه بین سال ۱۹۵۵ تا ۱۹۵۶ نوشته شده 
است؛ نگارش آن هم مربوط به یکی از دوران های 
انزوای جوزپه تومازی دی لامپه دوزا بوده است. 
چون این نویســنده ایتالیایی پس از شرکت در 
جنگ جهانی اول و اســارت به دست نیروهای 
اتریشی و پس ازآن، بافراری معجزه آسا، باقی عمر 
خود را در انزوا و در کشورهای مختلف زندگی کرد. 
او متولد سال ۱۸۹۶ بوده و درگذشتش به سال 
۱۹۵۷ است؛ یعنی »یوزپلنگ« یا به عبارت دیگر 
ادای دین او به خاندان و سبک زندگی اجدادی اش، 
زمانی چاپ شد که خودش دیگر در دنیا نبود و 
کتاب یک ســال پس از مرگش توسط جورجو 
باسانی دیگر نویسنده ایتالیایی چاپ شد؛ اما درباره 
خود کتاب، »یوزپلنگ« همان طور که اشاره شد، 
نماد خاندان اشراف زاده پرنس سالیناست که در 
طول داستان چندین مرتبه در قالب استعاره و 
کنایه به آن اشاره می شود. این کتاب را یک شاهکار 
ادبی معاصر معرفی می کنند؛ اما شاید »یوزپلنگ« 
از دید عده ای از مخاطبان شاهکار نباشد؛ چون در 
بسیاری از فرازهای رمان، توصیفات و نگه داشتن 
طولانی مدت زمان در خلال روایت، مخاطب را از 
مسیر اصلی قصه دور کرده و این ویژگی برایش 
خسته کننده خواهد بود. به این ترتیب، در سطور 
طولانی، نویسنده زمان پیش روی قصه را متوقف 
کرده و به توصیف می پردازد. تا جایی که مخاطب 
منتظر فرازی اســت تا دوباره روایت داستان و 
اتفاقات از سر گرفته شــود؛ اما اگر چنین ایراد و 
انتقادی به این رمان وارد باشد، ازنظر ادبی و نگاه 
موشکافانه، به واقع اثری دقیق و مهندسی  شده 
است؛ هرچند که نویســنده اش پس از نگارش، 
موفق به ویرایش آن نشده و درگذشت. بد نیست 
مخاطب امروزی ادبیات قرن بیستم اروپا و غرب 
این واقعیت را بداند که ایتالیای امروز، همیشه به 
همین شکل نبوده است. اکثر ما عموما اطلاعاتی 
درباره امپراطوری رم قدیم داریم و از خلال فیلم 
و رمان هایی چون پدرخوانــده هم می دانیم که 
جزیره ای به نام سیســیل در جنوب ایتالیا قرار 
دارد که روزگار و داستانی جدا برای خود دارد؛ اما 
دانستن این قضیه هم بی لطف نیست که ایتالیا 
هم مدت مدیدی نیست که از نعمت جمهوری 
و دموکراسی به شکل امروزی اش بهره مند شده 
اســت. منظور از ایتالیا، ایتالیای یکپارچه امروز 
است چون این کشــور نیز طی چند قرن اخیر 
دارای حکومت های مختلف و چندپارچه ای بوده 
که درنهایت تبدیل به ایتالیای امروزی شــدند. 
البته سیســیل که ماجرایی جدا دارد و روایتش 
در حوصله این مطلب نمی گنجد. به هرحال رمان 
تاریخی »یوزپلنگ« به برهــه ای از تاریخ ایتالیا 
می پردازد که سربازان ژنرال گاریبالدی در جزیره 
سیسیل پیاده شدند و پس ازآن سیسیل از چنگ 
بوربون ها بیرون آمده و در اختیار گروه پیه مونتی ها 
قرار گرفت. آنچه در این رمان روایت می شود، روند 
وقوع حوادث از زاویه دید پرنس سالیناست که 
مشغول نظاره این تحولات درایتالیای آن روزگار 
است و البته طی روایت این اتفاقات مهم، حوادث 
فامیلی و عشق و عاشقی های درون خاندانش نیز 
روایت می شوند که منطق حضورشان جذابیت 
بخشی و بیرون آوردن روایت تاریخی داستان از 
حالت خشک و بی روحش است. در این زمینه، 
نویسنده مانند دیگر مردم عامه ایتالیا و به ویژه 
دهکده های کوچک این کشــور، بــه واکاوی 
رفتار مردم عوام و رسم و رسوماتشان همچنین 

گذارشان از سنت به مدرنیته پرداخته است.
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صادق وفایی
نسل فردا

حظِ برنده جایزه پولیتزر از خواندن قرآنبازیگر توانا زیر بار کلیشه نمی رودنام شهرک غزالی به »ایران« تغییر کرد
هوشنگ توکلی در پاسخ به این ســؤال که کارگردانان چه میزان روی نقش 
بازیگر مؤثر هستند؟ گفت: بسته به میزان توانایی کارگردان و بازیگر دارد، اینکه 
در چه سطحی کار کنند؟ وی افزود: یک نگاه هنرپیشه های قدیمی هستند 
که بازیگر بودند و مهارت های خودشان را جلوی دوربین می آوردند. نگاه دیگر 
افرادی هستند که بازیگر نبودند، اما از تکنولوژی که در دهه ۵۰ و ۶۰ در سینما 
رشد زیادی کرده بود مثل، نورپردازی و دکوپاژهای بسیار دقیق و ظریف. این 
نوع سختی ها در سینما مؤثر واقع شده و کمتر نیاز بود که بازیگر با مهارت های 

لازم جلوی دوربین باشد.

مدیرعامل شهرک سینمایی و تلویزیونی ایران از ساخت مجسمه ای برای زنده یاد 
علی حاتمی در این شهرک خبر داد. کمال فیض آبادی مدیرعامل شهرک سینمایی 
و تلویزیونی ایران )غزالی ســابق( درباره تغییر نام این شهرک گفت: پیشنهادشده 
بود که نام شهرک غزالی تغییر کند که درنهایت با دستور عبدالعلی علی عسکری 
رئیس صداوسیما نام شهرک ســینمایی و تلویزیونی ایران تصویب شد. وی بیان 
کرد: ما پروژه ای داریم که طی آن سردیس پنج تن از چهره های پیشکسوت سریال 
»هزاردستان« رونمایی خواهد شد و در این مراسم رونمایی که منتظر زمان مناسبی 

برای برگزاری آن هستیم، عنوان جدید شهرک هم به صورت رسمی اعلام می شود.

گری ویلز، برنده جایزه پولیتزر سال ۱۹۹2 موفق به خواندن قرآن شد و معتقد 
است کتاب آسمانی مسلمانان نشــانی از جنگ ندارد و اوج قدرت خداوند بر 
کلمات را نشان می دهد. این نویســنده آمریکایی مجموعه نظرات خود را در 
کتابی تحت عنــوان »منظور قرآن چه بود و چرا از اهمیت برخوردار اســت« 
جمع آوری و منتشر کرده است. ویلز که خود کاتولیک است اعلام کرد از خواندن 
قرآن لذت فراوانی برده است. بدون پیش داوری و برای کشف معنای کتاب شروع 
به خواندنش می کند و حتی به آن هایی که نگاهی منفی به قرآن دارند پیشنهاد 

می کند بار دیگر و از دیدگاه او به کتاب مقدس مسلمانان بنگرند.

خبر تازهحرف روزسینما

»هزارپا«درجشنوارهفجر
حضورنخواهدداشت

ابوالحسن داوودی از ناامیدی اش می گوید

جشنواره فجر با تمام مزایایی که دارد، می تواند 
برای بسیاری از فیلم ها کمک باشد و درباره بعضی 
فیلم ها هم این موضوع کاملا عکس است.« او 
ادامه داد: »قطعاجشــنواره می تواند برای دیده 
شــدن یک فیلم گام مهمی باشد؛ البته بعضی 
فیلم ها هم هستند که با حضور در این جشنواره 
نتایج نامطلوبی می گیرند. به شــخصه در این 
سی وچند سال روند برگزاری جشــنواره را از 
نزدیک دیده ام و در جریان بوده ام. باز هم تأکید 
می کنم جشنواره برای بعضی فیلم ها فرصتی 
مناســب و مهم تلقی می شــود؛ اما فیلم هایی 
هم هســتند که با حضور در جشــنواره به کل 
منهدم می شوند. مواردی هم بوده که در نوع خود 
جالب توجه بوده است؛ یعنی بعضی فیلم ها بدون 
دلیل و بدون اطلاع برگزارکنندگان جشنواره 

مدعیان جدید پیدا می کردند و فضای نامطلوبی 

را برای آن فیلم خاص به وجود آوردند. برای مثال 
می توان فیلم »زادبوم« را نام برد که قربانی چنین 

فضا و تصمیماتی شد. هشت سال پیش »زادبوم« 
در جشنواره فجر نمایش داده شد، حتی جایزه 
هم کســب کرد؛ اما همان نمایش باعث فوت 

فیلم شد.«
مایل نیستم دیگر تجربه تلخی را 

داشته باشم
کارگردان فیلم »هزارپــا« درباره حضور نیافتن 
این فیلم در جشــنواره ســی و ششــم گفت: 
»به هرحال همیــن تجربه برای شــخص من 
کافی بود؛ البته بدون اینکه قصد داشــته باشم 
بیانیه ای بدهم و ضدیتی با جشــنواره داشــته 
باشــم این تصمیــم را از قبل گرفتــه بودم و 
»هزارپا« در جشــنواره حضور نخواهد داشت. 
البته خــود آقا داروغــه زاده هم بــا من تماس 
گرفتند و مایل بودند که »هزارپا« در جشنواره 

حضورداشته باشد؛ اما من هم دلایلم را خدمت 
 آقای داروغه زاده اعلام کردم و فکر می کنم که
 پذیرفته شد. به هرحال این حضور نداشتن، دلایل 
متعددی دارد. قسمت کوچکی از حضور نداشتن 
به ژانر، زمان و چند چیز دیگر نیز معطوف می شود؛ 
اما مهم ترین دلیل برای شخص من، تجربه خودم 
هست و مایل نیستم دیگر تجربه تلخی را داشته 
باشم. عقیده دارم این فیلم سیر طبیعی خود را باید 
طی کند و تمام مراحل قانونی را پشت سر بگذارد 
 و تنها یک متولی برای نمایش و عرضه داشــته

 باشد.«
اکران عید

کارگردان »هزارپــا« درباره اکران این 

فیلم در عید نوروز گفت: »اگر تا عید نوروز فیلم 
آماده باشد، شاید اکران نوروز داشته باشیم؛ اما 
به این دلیل که فیلم شرایط خیلی ویژه ای دارد 
که در آینده درباره آن صحبت خواهم کرد بهتر 
است که اکران ما بسیار ویژه و خاص باشد؛ اما 
»هزارپا« برای اکران عید کاملامناسب است.« 
او درباره بازیگران فیلم »هزارپا« گفت: »انتخاب 
بازیگران ما تا حد زیادی تحت تأثیر شــکل و 
نوع فیلمنامه بوده اســت. ما دورانی را روایت 
می کنیم که برای خود من، هم دردناک بوده و 
هم خیلی جذاب. سعی داشتم در یک فضای 
طنز، به صورت معقول و قابل قبولی حرکت کنم 
که به هیچ وجه شبیه به کارهای مبتذل و سطح 

پایینی که این روزها می بینیم، نباشد. به تصویر 
کشیدن حس و حال آن دوران بسیار مهم بود و 
نکته دیگر اینکه مایل بودم کمی ازلحاظ زمان 
پخش با فیلم هایی شبیه به »نهنگ عنبر« فاصله 
بگیریم؛ یعنی به نوعی شرایط آن سال ها؛ یعنی 
دهه ۶۰ و ۷۰ را به تصویر بکشــیم که تا امروز 

کمتر دیده شده است.
 به همین دلیل هم بازیگران این فیلم با وسواس 
انتخاب شده اند. حدود ۳۸ بازیگر در این فیلم 
حضور دارند کــه گاهی همه ایــن بازیگران 
می بایست در کنار هم حضور پیدا می کردند. 
 شــکل انتخاب و دور هم جمع کــردن آن ها 

دشوار بود.«

 »بازی تاج وتخت« باز هم رکورددار 
دانلود غیرقانونی

ایسنا: »بازی تاج وتخت« باز هم رکورددار 
بیشترین دانلود غیرقانونی بین سریال های 
آمریکا شد. طبق روال هر سال، با نزدیک شدن 
به روزهای پایانی سال میلادی، آمار دانلودهای غیرقانونی مجموعه های تلویزیونی 
 ـحماسی است  اعلام شده است؛ این بار هم »بازی تاج وتخت« که سریالی تخیلی 
و در سال های گذشته طرفداران زیادی در سرتاسر جهان پیداکرده، صدرنشین 
این فهرست شده و برای ششمین سال متوالی بیشترین دانلود غیرقانونی را از آن 

خود کرده است.
آغاز اجرای »افسانه های خلیج« در تالار محراب
  مهر: پرفورمنس »افســانه های خلیج« با نویسندگی، 
طراحی و کارگردانی شایان افکاری از روز جمعه هشتم 
دی ماه در تالار اصلی محراب به صحنه رفت. گویندگان 
متن در »افسانه های خلیج« عبارتند از محسن بهرامی، 
شبنم درویش، احمد ساعتچیان، احسان کرمی، ناهید 
مسلمی، تینا هاشــمی. اجراگران این پرفورمنس محمد آقا علی اکبری، دلارا 
ادراکی، محمد بهمن زاده، سامان توحیدی، علی جمال زاده، رؤیا رضایی، سمیه 
زنجانی، سینا ساعتیان، سینا شجاعی، حامد شهبازی، ثنا عباسپور و نسیم مقدم 

هستند.
»هدیه مادربــزرگ« را بهمن کلید 

می زنیم
 مهر: کارگردان »هدیه مادربــزرگ« از آغاز 
فیلمبرداری این اثر در بهمن ماه و در شــرایط 
ســخت آب و هوایی خبر داد. سعید آنی زاده 
کارگردان »هدیه مادربزرگ« درباره آخرین وضعیت این فیلم سینمایی گفت: به تازگی 
پروانه ساخت فیلم »هدیه مادربزرگ« صادرشده است و ما در نظر داریم اواخر بهمن ماه 
ساخت آن را آغاز کنیم. وی افزود: این فیلم در شرایط سخت آب و هوایی؛ یعنی در برف 
و باران ساخته می شود و دریا و روستاهای جنگلی ازجمله روستای گلستان حوالی 
رامسر ازجمله لوکیشن های »هدیه مادربزرگ« است. تحمل سختی ساخت این فیلم 
در شرایط بد آب و هوایی و لوکیشن های صعب العبور به این خاطر است که عوامل 
ساخت این فیلم دوست دارند فیلمی در خور شأن و منزلت بیننده ایرانی ارائه کنند. این 

فیلم برای نمایش در گروه سینمایی »هنر و تجربه« ساخته می شود.
  نویسنده انگلیســی ادامه داستان 

»غرور و تعصب« جین آستن را نوشت
    ایبنا: لیندا ساولی نویسنده انگلیسی درباره 
دنباله داستان »غرور و تعصب« جین آستن، 
می گوید: انگیزه اش برای این کار تنها کمک به 
بیماران سرطانی بیمارستان لانکشایر بوده است. وی می گوید: کتاب جدیدش دنباله 
داستان »غرور و تعصب« رمان مشهور »جین آستن« است. ساولی ۶۸ ساله گفته نام 
این کتاب را »انتظار بر سر پیمان« گذاشته است. این نویسنده انگلیسی پیش ازاین 

کتاب های متعددی چاپ کرده که از معروف ترین آنها می توان به »آنا« اشاره کرد.

 

نمایشگاه »پلاکارت« در حالی در تهران برپا می شود 
که در آن تعدادی از ســردرهای قدیمی سینما 
به نمایش درمی آید؛ نمونه هایی که مشــابه آن را 
نمی شود در جای دیگر دید. علی بختیاری دارنده 
مجموعه سردرهای سینمایی با اشاره به برگزاری 
نمایشگاه »پلاکارت« گفت: این نمایشگاه به بهانه 
پنجمین دوسالانه »سرو نقره ای« برگزار می شود 
و یکی از دلایل اصلی برگزاری نمایشگاه این بود که 
ایمان صفایی دبیر پنجمین دوره »سرو نقره ای« 
تأکید بر نمایش گرافیک عامیانه داشت. وی ادامه 
داد: از طرف دیگر به دنبال یک رویکرد تاریخی و 
موضوعی در این دوره از دوسالانه به همین دلیل 
سراغ ســردرها رفتیم که جزو فراموش شده ترین 

بخش گرافیک و گرافیک سینما هستند. سردرهای 
سینما که اندازه بسیار بزرگ و تولید بسیار محدود 
داشتند، در گذشته فرصتی برای ماندگاری نداشتند  
بعد از پایان اکران هر فیلم، سردر فیلم بعدی روی 
قبلی چسبانده می شد یا پاره و دور انداخته می شد، 
به همین دلیل تعداد اندکی از آنها باقی مانده است. 
این مجموعــه دار تأکید کرد: از طــرف دیگر این 
سردرها زمانی که طراحی می شد، موزه گرافیک 
یا موزه سینمایی وجود نداشت که این سردرها را 
بعد از استفاده جمع آوری کرده و از آنها حفاظت 
کنند، به همین دلیل غالب این آثار از بین رفته است. 
درواقع می توان گفت قسمت عمده تاریخ گرافیک 
ما که ارتباط مستقیم با سینما دارد و تاریخ مهمی 

ازلحاظ مطالعات اجتماعی است، از بین رفته است.
  10 سال

بختیاری گفت: طی ۱۰ سال گذشته محصولات 
گرافیکی را جمع آوری می کردم و خوشــبختانه 
توانستم طی این سال ها تعدادی از این سردرها را 
هم از جاهای مختلف ازجمله سینماها، سینماداران 
و گاهی مغازه ها گردآوری کنم. وی با اشاره به اینکه 
ایمان صفایی دبیر دوسالانه »سرو نقره ای« نسبت 
به این مجموعه آگاهی داشت و پیشنهاد برگزاری 
نمایشگاهی از سردرهای سینمایی را داد، گفت: 
سردرهای سینما موضوعی است که چندان به آن 
توجه نمی شود و مطالعه ای روی آن صورت نگرفته؛ 
البته برای این نمایشگاه محسن شهرنازدار، من و 

علیرضا محمودی یک مقاله کامل نوشته ایم.
  سردرها

این هنرمند توضیح داد: با توجــه به اینکه اولین 
سردرها به سال های دور برمی گردد، از همان ابتدا 
تا امروز تنها 2 مقاله درباره سردرها نوشته شده که 
این مقاله ها توسط مرتضی ممیز و آیدین آغداشلو 
نوشته شده و حالا بعد از گذشت ۹۰ سال، دومین بار 
است که نمایشگاهی درباره سردر برگزار می شود. به 
گفته وی، اولین نمایشگاه از سردرهای سینما در 
دهه ۵۰ توسط فریدون آو برگزار شده بود. بختیاری 
تأکید کرد: قدیمی ترین قطعه ای که در این مجموعه 
وجود دارد، مربوط می شود به چندتکه از یک سردر 
کوچک برای سال ۴2 که کامل نیست؛ البته در این 

نمایشگاه بی شــک به مدل هایی ازاین دست زیاد 
برخواهید خورد و آخرین محصول این نمایشگاه 
برای سال ۱۳۸۱ است. این گرافیست بیان کرد: 
این سردرها معمولا در ابعاد ۵ متر در 2 متر و ۶ متر 
در 2 متر یا ۷ متر در 2 متر اســت، همین مسئله 
سبب شد تا از گالری سلام که نزدیک به ۶۰۰ متر 
فضا دارد استفاده کنیم و نزدیک به 2۰ اثر را نمایش 
دهیم. وی توضیح داد: در بین این آثار می توان به 
ســردرهای »دختری در قفس«، »هم کلاس«، 
»فصل خون«، »داش آکل«، »شورش« اشاره کرد. 
در این نمایشگاه ۵ اثر از فیلم های فارسی نمایش 
داده می شود که شامل »داش آکل«، »شورش«، 
»باباشمل« اشــاره کرد. همچنین چند سردر از 
فیلم های خارجی که در ایران اکران شده اند مانند 
فیلم »وایکینگ ها«، »پینوکیو« که برای ســال 

۱۳۴۸ است به نمایش درمی آید.
  پلاکارت

نمایشگاه پوستری با عنوان »پلاکارت« با نگاهی به 
طراحی اعلان های سر در سینما در ایران با همکاری 
مشترک موزه ســینمای ایران، انجمن گرافیک 
ایران، اســتودیو کارگاه و مجموعه علی بختیاری 
۸ دی ماه در فضای نمایشــگاهی »سلام« افتتاح 
می شود. نمایشگاه پوستر »پلاکارت« مجموعه ای 
از سردرهای ســینمای چاپی و نقاشــی شده تا 
دوران پیش از دیجیتال شدن این صنعت است که 
مجموعه ای از اعلان ها از سال ۱۳۴2 تا سال ۱۳۸۱ 
را دربرمی گیرد. در این نمایشگاه قطعاتی ویژه مانند 
سردر فیلم های »شورش«، »داش آکل«، »فصل 
خون«، »هیولای درون«، »گاومیش ها«، »دختری 
در قفس« و... به نمایش گذاشته می شود. نمایشگاه 
پوستر »پلاکارت« از تاریخ ۹ دی ماه تا 2 بهمن ماه و 
از ساعت ۱۶ تا 2۱ برای بازدید عموم بازخواهد بود.

فیلم »هزارپا« ساخته ابوالحسن داوودی که از ابتدای سال ۹۶ وارد مرحله 
تولیدشــده بود، نزدیک به ۴0 بازیگر مطرح دارد کــه در آن نقش آفرینی 
می کنند. به گفته داوودی این فیلم در جشــنواره فجر نمایش داده نخواهد شد و 
اکران آن سال آینده در سینماهای سراسر کشور خواهد بود. ابوالحسن داوودی کارگردان فیلم »هزارپا« درباره شرایط این 
فیلم گفت: »در مورد فیلم »هزارپا« تصمیم بر این شد که این فیلم در جشنواره حضور نداشته باشد، به صورت مستقیم در 
اختیار مخاطبان قرار بگیرد و در اکــران عمومی همه با هم این فیلم را ببینیم. این تصمیم بــرای امروز و قبل از برگزاری 

جشنواره نیست؛ بلکه مدت هاست که ما به این تصمیم رسیده ایم. دلیل این نگاه هم کاملا روشن است. 

دور تازه فعالیت های بنیامین بهــادری خواننده پاپ با 
برگزاری کنسرت در شهر اردبیل آغاز می شود. بنیامین 
بهادری که طی ماه های گذشــته در خارج از کشــور 
سکونت داشته، در آغاز دور تازه فعالیت هایش کنسرتی 
را در مجتمع فرهنگی هنری »فدک« شهر اردبیل برگزار 
می کند. این خواننده ساعت۱۸:۳۰ و2۱ جمعه ۱۵ دی  
میزبان مخاطبان در مجتمع فرهنگی هنری »فدک« 
اردبیل خواهد بود. هنوز خبر دیگری ازبرگزاری کنسرت وی در تهران و شهرستان ها منتشرنشده، اما به 

نظر می آید وی در نظر دارد پس از بازگشت به ایران دور تازه اجراهای خود را از سر بگیرد.

علی رهبری در ســی و هشتمین فصل هنری 
همکاری با ارکستر فیلارمونیک اسلواکی همراه 
با یکی از مطرح ترین نوازندگان ویولن کنسرتی را 
رهبری خواهد کرد. وی در سی و هشتمین فصل 
همکاری هنری با ارکستر فیلارمونیک اسلواکی 
همراه با یکی از نوابغ نوازندگی ویولن در سالن 
طلایی شهر براتیسلاوا کنسرتی را رهبری خواهد 
کرد. در این کنسرت یون هی کیم نوازنده اتریشی کره ای همراه با ارکستر فیلارمونیک اسلواکی به 

اجرای برنامه می پردازد. 

جدیدترین کنسرت خواننده »تابســتونه« در حالی 
در تهران روی صحنه رفت که این هنرمند از انتشــار 
جدیدترین آلبومش در اســفندماه امســال خبر داد. 
فــرزاد فرزین در جدیدترین کنســرت خــود که در 
سالن نمایشگاه بین المللی برگزار شد، از انتشار آلبوم 
»شانزلیزه« که جدیدترین آلبوم این خواننده به حساب 
می آید در اوایل اسفندماه خبر داد و اعلام کرد که در این آلبوم سعی کرده بهترین قطعات جدیدی که 
در این سال ها تولید کرده را بگنجاند. فرزین در کنسرت دی ماه خود قطعاتی چون روزهای تاریک، 

بچه، عاشقانه، اقیانوس، خدا منو ببین، ماه عسل، بیا بیا، دیوونه و… را با ارکسترش روی صحنه برد.

آلبوم »شانزلیزه« اسفند منتشر می شودهمکاری علی رهبری با ارکستر اسلواکیدور تازه فعالیت های بنیامین بهادری
موسیقی

نابودی بخشی از تاریخ

قدیمی  ترین سردرهای سینما به نمایش درمی آید

کوتاه از فرهنگ

باشگاه خبرنگاران: احمد امینی و جمال ســاداتیان درباره 
کیفیت فیلم های جشنواره فیلم فجر گفتند. کار هیئت انتخاب 
یکشنبه ۱۰ دی ماه به پایان رســید و فیلم های بخش مسابقه 
ســینمای ایران معرفی شــدند.دو عضو هیئت انتخاب درباره 
انتخاب های خود و معیارهایی که برای انتخاب فیلم ها داشتند، 
فیلم های فجر ۳۶ را برگزیدند.احمد امینی، عضو هیئت انتخاب 
سی و ششمین جشنواره فیلم فجر  درباره ویژگی  فیلم های انتخاب 

شده برای رقابت در جشنواره فجر گفت: تمام سعی ما در انتخاب 
فیلم ها این بود که تنوع ژانرها در انتخاب فیلم ها رعایت شــود؛ 
 ولی به طور طبیعی وقتی فیلم های حوزه اجتماعی بیشتر ساخته 
می شود، تعداد این دســت فیلم ها در 22 فیلم نهایی هم بیشتر 
است؛ البته سعی شده در حوزه اجتماعی به موضوعات مختلفی 
مثل طنز اجتماعی نیز توجه شود.وی در ادامه به تعداد فیلم ها در 
حوزه های مختلف اشاره داشت و افزود:در جشنواره امسال ده فیلم 
در حوزه اجتماعی، پنج فیلم در حوزه دفاع مقدس و تاریخ انقلاب 
اسلامی، چهار فیلم مقاومت اســلامی، دو فیلم در حوزه کمدی 
سیاسی، یک فیلم انیمیشــن و دو فیلم مستند داریم.امینی در 
ادامه درباره جشنواره امسال خاطرنشــان کرد: در امر هنر واقعا 

سلیقه ها متفاوت است. تمام تلاش ما این بود که ژانرهای مختلف 
 در جشنواره حضور داشته باشند.کفه جشنواره امسال به سمت 
فیلم ســازان جوان ســنگینی می کند که کارهای خوب ارائه 
کرده اند.جمال ســاداتیان دیگر عضو هیئت انتخاب گفت: ما به 
دنبال سهمیه بندی در این دوره جشنواره نبودیم و تمام تلاش 
ما این بود که فیلم ها بر اساس محتوا بررسی شوند؛ اما سرانجام 
وقتی جمع بندی درباره فیلم ها به پایان رســید مشاهده کردیم 
که این تنوع ژانر وجود  دارد.وی افزود: باید منتظر بود و واکنش 
سینماگران به این انتخاب ها را دید.به طبع همه فیلم سازانی که 
به دبیرخانه جشنواره فیلم ارسال کرده اند انتظار دارند فیلمشان 
در 22 فیلم نهایی حضور داشته باشد؛ اما شرایط ما نیز محدود بود.
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انتخاب بازیگران ما تا حد زیادی 
تحت تأثیر شکل و نوع فیلمنامه 
بوده؛ ما دورانی را روایت می کنیم 

که برای خود من، هم دردناک 
بوده و هم خیلی جذاب


